
\Gostynin, 20 listopada 2017r. 

 

Pan/i 

…………………………………… 

Zapraszam na XXXVII Sesję Rady Gminy Gostynin, która odbędzie się w dniu 29 listopada 2017r. o godz. 
9.00 w sali posiedzeń Urzędu Gminy Gostynin. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,  

- wnioski do porządku obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy 
Gostynin. 

4. Informacja na temat przygotowania do zimowego utrzymania dróg. 

5. Informacja Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady z analizy oświadczeń majątkowych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie: utworzenia Punktu Przedszkolnego w Szkole Podstawowej im. Orła 
Białego w Białotarsku. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Statutu Gminy Gostynin. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie: Programu Współpracy Gminy Gostynin z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2018. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr 101/XX/2008 Rady Gminy Gostynin z dnia 21 lipca 
2008 r. w sprawie przyjęcia „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z obiektów 
zlokalizowanych w Gminie Gostynin w latach 2008-2032”. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie: sprzedaży w drodze bezprzetargowej działek nr: 57/1 o pow. 0,03 ha i 
57/3 o pow. 0,02 ha położonych na terenie wsi Gorzewo gm. Gostynin. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie: obniżenia średniej ceny skupu żyta, będącej podstawą do ustalenia 
podatku rolnego na rok podatkowy 2018. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie: określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2018 
obowiązujących na terenie Gminy Gostynin. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie: określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 
2018 rok oraz zwolnień od tego podatku. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie: określenia wzorów formularzy i deklaracji podatkowych obowiązujących 
na terenie Gminy Gostynin. 

15. Podjęcie informacji w sprawie: średniej ceny sprzedaży drewna dla celów wymiaru podatku leśnego. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie: zatwierdzenia taryfy na zbiorowe zaopatrzenie w wodę. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie: zatwierdzenia taryfy na zbiorowe odprowadzanie ścieków. 



18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr 154/XXVII/2016 Rady Gminy Gostynin z dnia 19 grudnia 
2016 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin. 

19. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2017 rok. 

20. Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji. 

21. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

22. Przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji. 

23. Sprawy różne i wolne wnioski. 

24. Zakończenie obrad Sesji.      

 

    Przewodniczący Rady Gminy  

  Tomasz Bronisław Lewandowski 

           

 

Na podstawie art.25 ust.1 pkt 3 ustawy z 8 marca1990r. o samorządzie gminnym (tekst jedn. Dz. U. z 2017r., poz. 1875) pracodawca 
obowiązany jest zwolnić radnego od pracy zawodowej w celu umożliwienia mu brania udziału w pracach organów gminy. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Protokół 

z obrad XXXVII Sesji Rady Gminy Gostynin, 

z dnia 29 listopada 2017 r. 

 

 

 

 

Stan Rady Gminy  - 15 radnych 

Obecnych  - 13 radnych  

Lista obecności radnych w załączeniu. 

Zaproszeni i goście w/g listy obecności. 

 

 

W sesji udział wzięli: 

1. Wójt Gminy – Edmund Zieliński 

2. Z-ca Wójta Gminy – Andrzej Szyszka 

3. Sekretarz Gminy – Marzena Bulińska 

4. Kierownik SO - Krzysztof Czerwiński 

5. Dyrektor GCK – Paulina Toruniewska 

6. Prezes ZK - Paweł Czarnecki 

7. Kierownik RRiG – Bożena Durma 

8. Kierownik RG – Eliza Starczewska 

9. Prawnik – Konrad Wypych 

 

 

Do punktu 1-go. 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Otwarcia sesji o godz. 9.00 dokonał Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław 

Lewandowski. Powitał Radnych, Wójta Gminy, Z-cę Wójta, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, 

Prezesa ZK, Kierowników Referatów Urzędu Gminy, przedstawicieli poszczególnych referatów, 

Prawnika, Sołtysów oraz media i wszystkich obecnych.  

 

Wójt wprowadził do porządku obrad 4 projekty uchwały, które były opiniowane na komisjach, z 

przyczyn uzasadnionych, nie zostały umieszczone w porządku obrad, gdyż zawiadomienia poszły 

do Państwa, a to nastąpiło dosłownie w następnym dniu, a mianowicie punkt 10 proponowałbym o 

rozszerzenie o punkty a), b), c) i d): 

- W punkcie 10a „Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na przyjęcie w użyczenie na okres 

10 lat zabudowanej nieruchomości stanowiącej część działki nr 166/6 o pow. 0,5071 ha położonej 

na terenie wsi Rębów gm. Gostynin”. 

- W punkcie 10b „Podjęcie uchwały w sprawie: powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów 

na ławników do sądów powszechnych w kadencji 2016-2019”, to wynika z tego, że Sąd Okręgowy 

wyznaczył nam 4 miejsca ławników, do ostatniego dnia terminu zgłaszania, nie było chętnych, 

dosłownie w ostatnim dniu pojawiła się kandydatura, w związku z tym musimy taką procedurę 

uruchomić. To jest tylko jedyna, tak jak wspomniałem, mamy cztery miejsca, myślę, że Sąd nam 

jeszcze wyznaczy kolejny jakiś tam termin na uzupełnienie tego składu. 

- W punkcie 10c „Podjęcie uchwały w sprawie: zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego 

Policji informacji o kandydatach na ławników”. 

- W punkcie 10d „Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały Nr 197/XXXII/2017 Rady Gminy 

Gostynin z dnia 31 maja 2017r. w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na 

sfinansowanie planowanego deficytu budżetu w 2017r.”, na zadanie budowa kanalizacji sanitarnej 

w m. Sokołów-Zaborów, chodzi o obniżenie kwoty, w tej pierwszej uchwale było 800tys. zł, w tej 



chwili po rozstrzygnięciu przetargowym, możemy się ubiegać o kwotę 480tys. zł. Tylko taka 

zmiana, chodzi tylko o wysokość tej kwoty. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: dziękuję Panie Wójcie za 

przedstawione zmiany, jeżeli Państwo Radni pozwolicie, zapytam, czy do któryś z tych 

zaproponowanych zmian macie uwagi? Jeżeli nie, to przegłosowali byśmy tą zmianę porządku 

obrad łącznie. Nie widzę sprzeciwu. 

Radni zmianę do porządku obrad przyjęli 13 głosami za. 

Radni porządek po zmianach przyjęli 13 glosami za. 

 

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność i rozpoczął obrady. 

 

Do punktu 2-go.  

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radny Jerzy Węglewski zgłosił 1 interpelacje: 

1. Panie Wójcie, ja mam taki temat, taką sprawę, chciałbym poprosić o wyjaśnienie, mianowicie 

Zarząd Dróg Powiatowych, pismem z dnia 17 października 2017r. wystąpił do Urzędu Gminy, do 

Pana Wójta o wskazanie dróg powiatowych, które Gmina Gostynin chce dofinansowań w 

przyszłym roku, budowę tych dróg, asfaltowania. Pan pismem z 20 października 2017r. w 

odpowiedzi na pismo Zarządu Dróg Powiatowych, wystosował pismo do Zarządu Powiatu, wskazał 

tam Pan pięć dróg. Nie będę wymieniał, myślę, że wszyscy znają ten temat, mi chodzi o to, że w 

rozmowie z 25 października, kiedy byłem u Pana, rozmawialiśmy również o drodze Sokołów –

Sierakówek na odcinku Sokołów – Osiny. Obiecał Pan, że również tą drogę dośle jeszcze do 

Zarządu Powiatu, jako do budowy drogi asfaltowej na 2018 rok, żeby Zarząd Powiatu mógł tą 

drogę zrobić, na którą to również będzie dofinansowanie z Gminy Gostynin. Pan to obiecał mi 

ustnie i obiecał również, że to pismo wyśle do Zarządu Powiatu, chciałem zapytać, czy to pismo 

poszło, z jaką datą i czy mogę otrzymać kserokopie tego pisma? Ponieważ chciałem w Powiecie 

rozmawiać dalej na temat tej drogi.  

Kierownik RG Eliza Staniszewska: może ja od razu odpowiem, pismo jest w trakcie 

przygotowania, w sprawie tej drogi, o uwzględnieniu jej o dofinansowanie na przyszły rok, jeżeli 

chodzi o drogi powiatowe. 

Radny Jerzy Węglewski: mam taką prośbę, żeby to było w trybie pilnym, ponieważ budżety się 

uchwalają i jeżeli to pójdzie gdzieś za miesiąc to nie zostanie to umieszczone, prosiłbym o bardzo 

szybkie wysłanie tego pisma, jak również kserokopię do mnie, ponieważ chcę rozmawiać na temat 

tej drogi. I chciałbym zapytać kiedy to pismo wyjdzie, w takim bądź razie? 

Kierownik RG Eliza Starczewska: w tym tygodniu na pewno to pismo do powiatu wyjdzie. 

 

Radny Mirosław Nowacki zgłosił 1 interpelacje: 

1. Panie Wójcie, ja chciałbym, żeby wyrównać parking przy szkole w Lucieniu, bo są straszne 

dziury i żeby jakoś to wyglądało. 

 

Radna Jolanta Sulma zgłosiła 1 interpelacje: 

1. Ja Panie Wójcie ponawiam pytanie z wczorajszej komisji, ponieważ Pan nie odpowiedział mi na 

pytanie, w związku z drogą, gdzie utonęła śmieciarka, co w tej sprawie Pan zrobi, czy tym gruzem, 

który jest u nas w wiosce, Prezes przychyliłby się do tego i rozprowadziłby to, czy zostawiamy ten 

temat na inny rok, inny czas i nie wiem, co, ale niestety są dziury i to trzeba byłoby załatać w jakiś 

sposób. 

 

Radny Stanisław Wasiński zgłosił 1 interpelacje: 

1. Panie Wójcie, ja jeszcze chciałbym poruszyć sprawę równania drogi na Polesiu, dzisiaj tam 

równają, jest taka kwestia, że tam dalej jest tak porżnięta ta droga, że trzeba byłoby ją uzupełnić 

jakimś tam tłuczniem. Ale na chwile obecna Pan Prezes nie dysponuje tym materiałem, więc może 



chociaż w jakimś późniejszym terminie by udało się coś z tym zrobią, bo tam jest naprawdę 

katastrofa, nie idzie tam przejechać. Oni część tam teraz zrobią, ale tego odcinka tam za zakrętem 

nie, a tam nie idzie przejechać. 

 

Radna Marzena Staniszewska zgłosiła 2 interpelacje: 

1. Panie Wójcie, Pracownicy Urzędu, Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, analizując wcześniej 

już wczoraj na Komisji Rozwoju, dyskutowaliśmy głośno o tym, że stan drogi w Gorzewie,  

położenie dywaniku, został położony bardzo źle, w tej chwili to tak wygląda, jakby ten asfalt już 

miał co najmniej ze 3 lata. Ja tutaj nie domniemywam, nie do końca wiem, jak to było, czy to 

Urząd Gminy akurat tu popełnił błąd, czy akurat PRD, ale wiedza była obustronna, jak i Urzędu 

Gminy, jak i PRD. Wiedząc o warunkach atmosferycznych, jakie panują mogliśmy automatycznie 

wstrzymać budowę tej drogi i przesunąć o kilka dni. Bardzo bym prosiła Panie Wójcie, żeby Pan 

dzisiaj odpowiedział, co Pan dalej z tym będzie.., w tym kierunku z PRD i jakie wnioski 

wyciągniecie? Ja też bym bardzo chciała być obecna przy tym. 

2. Jeszcze prosiłabym też w Gorzewie, w kierunku tu gdzie autobus szkolny skręca do Państwa 

Lemańskich, prawie wjeżdża w ogrodzenie i tam trzeba podsypać z  pół wywrotki gruzu. 

 

Do punktu 3-go. 

Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy 

Gostynin przedstawił Wójt Gminy Edmund Zieliński. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 4-go. 

Informacja na temat przygotowania do zimowego utrzymania dróg. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: temat bardzo ważny, zawsze w 

przededniu zimy proszę o wypowiedź, nie wiem, czy Pan Wójt, czy wyznaczona przez Pana osoba. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: proszę Pana Prezesa ZK o udzielenie informacji, ponieważ on 

zajmuje się tym tematem. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: jeżeli chodzi o zimowe utrzymanie dróg to Zakład się zajmuje od 

chwili kiedy powstał. Robimy to w jakiś tam sposób, na zasadach już od kilku lat takich samych i 

takie same zasady będą w tym roku. Dwie osoby będą miały dyżur tj. Pani Sylwia Janiszewska i ja. 

Tu Państwu Radnym i Sołtysom, którzy są obecni zostawiłem informacje, po 15.00 do kogo 

dzwonić. Tak jak co roku kontaktujemy się, jeżeli jest taka potrzeba odbieramy telefony, czy pani 

Janiszewska, czy ja. I działamy w miarę możliwości. Sprzęt jakiś tam swój mamy podstawowy, 

jeżeli jest potrzeba, to wtedy wynajmujemy od osób fizycznych, zazwyczaj z regionu i obsługują 

ten region, gdzie mieszkają, bo po prostu znają te drogi. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: warto jeszcze przypomnieć, może 

nie zasada, ale pewne takie uwarunkowania, co do waszej pierwszej reakcji. Kiedy wy zaczynacie, 

tak naprawdę odśnieżać, bo z tego, co czasami dyskutujemy, to nie jest to w momencie, kiedy śnieg 

zaczyna padać, tylko w momencie, kiedy przestaje padać, czy ile godzin po tych opadach? W takiej 

normalnej sytuacji, bo są różne sytuacje. 

Radna Ewa Michalska: i jaka duża warstwa musi napadać? 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: tak mniej więcej, bo czasami jest 

tak, że do nas Radnych, zaczyna padać, Sołtysi dzwonią odśnieżajcie. Żeby też ta informacja poszła 

trochę szerzej, w jakim trybie, takim czasowo zaczynacie działać? 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: generalnie, obie strony powinny zachować jakiś rozsądek, w tym 

temacie.  

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: czasami warto to przypomnieć. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: rozumiem, że jak zaczyna to ta droga jest przejezdna, ona za jakiś czas 

może być nieprzejezdna, zależy od tego, jak obfite są te opady śniegu, może nieraz trzeba 

troszeczkę wcześniej reagować, ale generalnie, jak jest już zagrożenie nieprzejezdności tej drogi. 

Bo tak akurat mi się Pani Bogusia przypomniała, co kiedyś zgłosiła kobitka i leżało trochę na 



środku śniegu, przejechaliśmy się zobaczyć, ale to był obłęd. Tam na Sierakowie, no bo ktoś już 

miał obawy. My jeżeli chodzi o naszą reakcje, no to też we wszystkich miejscach nie będziemy o 

jednakowej porze. To też trzeba wziąć pod uwagę. 

Radny Marek Balcerzak: Panie Prezesie, to ja zapytam, w takim bądź razie, w jakim czasie jesteście 

w stanie udrożnić drogi, jeżeli powiedzmy był ten śnieg i trzeba byłoby objechać, powiedzmy 80-

90% dróg, swoim sprzętem, w jakim czasie jesteście w stanie to zrobić? 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: Pan Przewodniczący zadał mi tak jednoznaczne pytanie, żebym 

określił teraz w godzinach? 

Radny Marek Balcerzak: dobrze byłoby taką deklaracje złożyć. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: nie będę.. 

Radny Marek Balcerzak: ja uważam, że to jest problem, nie jest problemem czas reakcji, bo Zakład 

reaguje, tylko ja wiem z własnego doświadczenia, problemem jest, że jeżeli jest dużo śniegu, to 

jakąś tam kolejność sobie ZK, czy wspólnie tutaj z Panem Wójtem ustala. Natomiast ja mam 

obawy, co do tych miejscowości, które znajdują się na samym końcu jak gdyby tej listy, gdzie tam 

dojeżdża po dwóch, po trzech, no teraz dlatego o to pytam, po ilu dniach można liczyć.. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: no nie ma co tam przesadzać, że jest aż tyle dni, nieraz jest problem 

dojechać do naszych dróg, Panie Przewodniczący, bo powiatowe są nieodśnieżone.  

Radna Ewa Michalska: czy jest ta współpraca z Powiatem? 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: jeżeli chodzi o współpracę z Powiatem, to od was zależy. Jeżeli 

chcecie podjąć, np. gmina Łanięta, kiedyś odśnieżała, ale to była uchwała Rady Gminy i podpisane 

porozumienie z powiatem kutnowskim na jakiś zasadach. Nawet na to patrzyłem, bo 

wydrukowałem, ale to było ze trzy lata temu. To pytanie, które teraz Pani zadała, to pada ono co 

roku. Jeżeli jako gmina podpiszecie jakieś porozumienie z Powiatem, na zasadach, nie wiem jakich 

i Zakład będzie wytypowany do odśnieżania powiatowych dróg, czy powiat do gminnych, ale to 

musza być uzgodnione zasady.  

Radna Ewa Michalska: dlatego pytanie do Pana Wójta, czy jest jakieś porozumienie z Powiatem?  

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: ja chciałem dlatego tak trochę 

wywołać taką dyskusję, nie tylko skończyć na oświadczeniu Pana Prezesa, żebyśmy rzeczywiście 

mieli wszyscy taką trochę wyrozumiałość dla sytuacji, która czasami może się zdarzyć, że.. No 

jeżeli jest to 5cm śniegu, o którym czasami wspomina Pan Prezes, no to może na razie nie dzwonić, 

ale jeżeli jest jakieś tam zagrożenie, no to trzeba reagować szybciej. Jak gdyby ten głos kieruje do 

Sołtysów, do mieszkańców, którzy się tymi sprawami szerzej zajmują. 

Radna Ewa Michalska: jeszcze mam pytanie do Pana Prezesa, czy będzie również śliskość 

likwidowana, no bo mamy jakieś odcinki asfaltowe, gdzie.. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: jesteśmy przygotowani, jeżeli będzie takie polecenie.. 

Radna Ewa Michalska: czyli to też można zgłaszać? 

Prezes Z Paweł Czarnecki: tak, jeżeli będzie takie polecenie z gminy, to jesteśmy przygotowani na 

to. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: jeżeli chodzi o gotowość Pana Prezes, jak najbardziej kieruje 

spółką z ograniczoną odpowiedzialnością, czyli w interesie Spółki jest, żeby tych zleceń było jak 

najwięcej, tak? A my z kolei musimy rozważyć, Sołtysi i wszyscy Radni, także apelujmy o 

odśnieżanie rozsądne. Właśnie o tych przysłowiowych „5cm” jeszcze nie wołajmy, bo to jest 

jeszcze przejezdne nawet dla najdelikatniejszego samochodu osobowego. Bo wiedzmy, że te 

pieniądze, które wydamy na zimowe utrzymanie, zabraknie ich na bieżące utrzymanie dróg. Więc 

dlatego ja apeluje mocno o rozsądek. Oczywiście na walkę ze śliskością Spółka jest przygotowana, 

jak najbardziej, ale też mówię, apelujmy o to w miarę rozsądnie, ja rozumiem skrzyżowania, ostre 

zakręty, jak najbardziej, trzeba tam będzie reagować i na to jesteśmy przygotowani i na pewno 

będziemy reagować. Apeluje jeszcze raz o rozsądek, bo to nie są pieniądze jakieś tam oddzielne na 

zimowe utrzymanie, to jest tak jak mówię, to co wydamy na zimowe utrzymanie, zabraknie na 

bieżące utrzymanie, czyli łatanie dziur itd. Stąd apel o rozsądek. Natomiast, jeżeli chodzi o 

współpracę z Powiatem, ja z taką propozycją współpracy wystąpiłem już dużo, dużo wcześniej, 

niestety nie udało się w tym zakresie sfinalizować, ponieważ Powiat nie dysponuje swoim własnym 



sprzętem do walki z utrzymaniem zimowym, wyłania wykonawcę w drodze przetargu, a w związku 

z tym, że wyłania w drodze przetargu wskazuje swoje wszystkie drogi i to wyłoniony wykonawca 

jest za to odpowiedzialny. W związku z tym.., proponowałem, żeby wyznaczyć sobie jakieś odcinki 

dróg powiatowych, które my będziemy utrzymywali, a w zamian za to Powiat będzie utrzymywał 

nasze jakieś tam odcinki dróg, żebyśmy sobie w drogę nie wchodzili, bo rzeczywiście przykład 

pierwszy z brzegu Jastrzębi, żeby odśnieżyć nasze drogi gminne na Jastrzębi, czy w kierunku Osin, 

trzeba przejechać drogę powiatową od Sokołowa, w kierunku Osin. Logiczne byłoby, każdy by 

powiedział opuść ten pług i odśnież, ale opuszczenie pługa, wiąże się z większą ilością paliwa itd. 

To są też koszty finansowe. No nie udało nam się do tej pory wypracować z Powiatem, żadnego 

takiego pomysłu rozsądnego, z uwagi na to, jak mówię, gdyby Powiat miał chociaż część jakiegoś 

swojego sprzętu wtedy można byłoby sobie rzeczywiście te odcinki wskazać. Natomiast Powiat 

rozstrzyga to w drodze przetargu, zupełnie firma zewnętrzna świadczy mu usługi, a już z takim 

wykonawcą trudno jest się dogadać, czy porozumieć, ponieważ on jest za to odpowiedzialny. I on 

wtedy nie sceduje odpowiedzialności za jakieś odcinki, które w wyniku rozstrzygnięcia 

przetargowego na siebie wziął. Stąd jest ten problem. 

Sołtys sołectwa Sierakówek - Kleniew Bogumiła Baraniak: czy to odśnieżanie będzie na zgłoszenie 

Sołtysa, czy mieszkańców również? 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: na zgłoszenie Sołtysa. 

Sołtys sołectwa Sierakówek - Kleniew Bogumiła Baraniak: bo nieraz mieszkańcy zgłaszają, jedna 

tą drogę odśnieżą, a później jest awantura, ze wszystkie drogi są nieodśnieżone. Dlatego właśnie 

byłoby dobrze, gdyby jedna osoba zgłaszała.  

Wójt Gminy Edmund Zieliński: jednoznacznie ustalamy, że to Sołtysi zgłaszają i Radni. 

 

Do punktu 5-go. 

Informacja Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady z analizy oświadczeń majątkowych. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Oświadczenia majątkowe za 2016 rok złożyli wszyscy pracownicy 

Urzędu Gminy Gostynin do tego zobowiązani (17 osób). Wszystkie osoby złożyły oświadczenia w 

terminie do 30 kwietnia. Jedno oświadczenie zostało przesłane do Wojewody Mazowieckiego (tj. 

Wójta Edmunda Zielińskiego). Dwa oświadczenia przesłano do Urzędu Skarbowego w Płocku, ze 

względu na miejsce zamieszkania osób składających oświadczenia majątkowe (tj. Z-cy Wójta 

Andrzeja Szyszki oraz Dyrektora Szkoły Podstawowej w Zwoleniu Tadeusza Fijałkowskiego). 

Pozostałe 14 oświadczeń poddano wnikliwej analizie, nie stwierdzono nieprawidłowości i przesłano 

do Urzędu Skarbowego w Gostyninie. W dniu 12.06.2017 otrzymałem z Urzędu Wojewódzkiego w 

Warszawie zwrot kopii oświadczenia majątkowego Wójta Gminy Gostynin, celem publikacji w 

BIP-ie. W dniu 02.11.2017 r. otrzymałem z Urzędu Skarbowego w Gostyninie informację, o 

przeprowadzeniu analizy oświadczeń majątkowych pracowników Urzędu Gminy. W dniu 

24.10.2017r. otrzymałem analizę oświadczeń majątkowych z Urzędu Skarbowego w Płocku. Nie 

stwierdzono nieprawidłowości w złożonych oświadczeniach majątkowych, mogących skutkować 

skierowaniem do kontroli do Dyrektora Urzędu Kontroli Skarbowej w Warszawie. Kopie 

oświadczeń majątkowych za 2016 rok zostały opublikowane w BIP-ie na stronie Gminy Gostynin. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: Oświadczenia majątkowe 

Radnych zostały złożone w terminie, tj. do dnia 30.04.2017 roku – kompletne. Dokonano analizy 

oświadczeń majątkowych. Nie stwierdzono znaczących odchyleń wartości majątku oraz 

uzyskiwanych przychodów, dochodów. W oświadczeniu jednego Radnego stwierdzono, iż w części 

A w punkcie X została wskazana błędna data tj. 31.12.2015r., winno być 31.12.2016r.. Fakt ten 

należy potraktować jako oczywistą omyłkę, niemającej skutków na przyszłość. Na tym zakończono 

analizę oświadczeń majątkowych. Informację z Urzędu Skarbowego dostaliście Państwo Radni 

elektronicznie. Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 (Radny Piotrowski opuścił salę posiedzenia). 

 

Do punktu 6-go. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: do tego projektu uchwały chciałbym wnieść autopoprawkę w § 1 



jest zapis z dniem 1 listopada 2017r. tworzy się punkt przedszkolny w Szkole Podstawowej im. Orła 

Białego w Białotarsku, tą datę zmienić na 01.01.2018r. Ze względów proceduralnych, odbiorowych 

itd. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo 

przychylając się tutaj do autopoprawki Pana Wójta odczytam projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: utworzenia Punktu Przedszkolnego w Szkole Podstawowej im. Orła Białego w 

Białotarsku. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: jest to już piaty punkt przedszkolny, który tworzymy na terenie 

Gminy Gostynin. Jest takie zapotrzebowanie ze strony społeczeństwa, coraz młodsze dzieci trafiają 

do tych punktów przedszkolnych, wiec tworzymy tutaj kolejną możliwość, piąty oddział 

przedszkolny na terenie gminy. Myślę, że wychodzimy tutaj bardzo naprzeciw potrzeb 

społeczeństwa. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 229/XXXVII/2017 została przyjęta 12 za głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 7-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: zmiany Statutu Gminy Gostynin. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: zmiana statutu jest podyktowana przekształceniem Zespołów Szkół 

Podstawowych i Gimnazjum i Szkół Podstawowych sześcioletnich w Szkoły Podstawowe 

ośmioletnie w wyniku reformy oświaty, stąd ta zmiana w Statucie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 230/XXXVII/2017 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 8-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: Programu Współpracy Gminy Gostynin z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na rok 2018. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: współpracą pozafinansową zajmuje się Gminne Centrum Kultury i 

Tradycji Wsi Gminny Gostynin w Białem, tutaj Pani Dyrektor Paulina Toruniewska, może jeszcze 

tam parę słów powie, natomiast współpracą finansową zajmuje się Urząd, ogłaszamy w formie 

konkursowej. W roku 2018 przymierzamy na te zadania kwotę 250tys. zł. 

Dyrektor GCK Paulina Toruniewska: ja mogę tylko dodać, że program współpracy na rok 2018, 

został stworzony na bazie ubiegłorocznego programu współpracy. Został poddany konsultacją, nie 

wpłynęły od organizacji pozarządowych żadne wnioski dotyczące zmiany, któregokolwiek z 

punktów programu współpracy. Głównym jego celem jest poprawa jakości życia mieszkańców 

poprzez realizację zadań własnych Gminy Gostynin. Jedna zmiana, która się pojawiła w 

tegorocznym programie współpracy na rok przyszły, to taka, że obowiązkiem moim jest przekazać 

Radzie Gminy sprawozdanie z realizacji tego programu, nie do 30 kwietnia roku kolejnego, tak jak 

było dotychczas, ale do 31 maja. Także termin został o miesiąc wydłużony. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 231/XXXVII/2017 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 9-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: zmiany Uchwały Nr 101/XX/2008 Rady Gminy Gostynin z dnia 21 lipca 2008 r. w 

sprawie przyjęcia „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z obiektów zlokalizowanych 

w Gminie Gostynin w latach 2008-2032”. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: tym projektem uchwały aktualizujemy załącznik, który zawiera 

wykaz nieruchomości, na których jest zlokalizowany wyrób zawierający azbest. Wpłynęło w sumie 



9 wniosków od właścicieli nieruchomości i te 9 lokalizacji, między innymi też OSP Kazimierzów, 

jest w tym załączniku umieszczonych. Aktualizacja po, to, żeby właściciele tych nieruchomości 

mogli się ubiegać o dotacje z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska na usuwanie tych 

wyrobów zawierających azbest. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 232/XXXVII/2017 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 10-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: sprzedaży w drodze bezprzetargowej działek nr: 57/1 o pow. 0,03 ha i 57/3 o pow. 0,02 

ha położonych na terenie wsi Gorzewo gm. Gostynin. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Szanowni Państwo, Fundacja „W Człowieku Widzieć Brata” z 

siedzibą w Łodzi, wystąpiła z wnioskiem o sprzedaż tych działek, to są działki, które przylegają 

właśnie do działki, której Fundacja jest właścicielem, czyli 57/2. Są to bardzo malutkie działki 2 ary 

i 3 ary, o niezbyt korzystnym kształcie, uniemożliwiające w ogóle zagospodarowanie jakiekolwiek, 

tylko na powiększenie działki sąsiadującej jest to sens i jest to cel. Jedna z tych działek wręcz 

stanowi dojazd do tej działki 57/2, żeby mogli z tej działki korzystać. Stąd prośba, wniosek. 

Oczywiście dokonamy wyceny rzeczoznawcy, nie to, że będą jakoś licytowane, tylko będzie 

wycena rzeczoznawcy. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 233/XXXVII/2017 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 10a-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: wyrażenia zgody na przyjęcie w użyczenie na okres 10 lat zabudowanej nieruchomości 

stanowiącej część działki nr 166/6 o pow. 0,5071 ha położonej na terenie wsi Rębów gm. Gostynin. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: jest to kolejna uchwała w sprawie przejęcia remizy OSP w 

użyczenie na rzecz gminy, z uwagi na to, żeby umożliwić jak gdyby finansowanie pewnych zadań, 

które są tam wymagane. OSP Rębów wystąpiła już z tym wnioskiem dużo wcześniej, w miesiącu 

październiku bodajże, z tym, że w pierwszej uchwale, że tak powiem, wyrazili zgodę na użyczenie 

na okres 5 lat, w tej chwili uchwała przyjęta jest przez Walne Zgromadzenie Członków OSP na 

użyczenie na okres 10 lat. I my to warunkujemy, że 10 lat, to jest niezbędne minimum tego 

użyczenia, żebyśmy mogli angażować tam jakieś środki finansowe. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 234/XXXVII/2017 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 10b-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów 

powszechnych w kadencji 2016-2019 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: komisja nie wskazała 

członków Zespołu, pozostawiają ten głos Radzie Gminy. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: ja mówiłem na komisji, że otrzymaliśmy 4 miejsca ławników do 

sądów powszechnych. Do 22 listopada 2017r. ogłosiliśmy nabór chętnych i termin zgłaszania przez 

organizacje pozarządowe lub inne formy. Dosłownie w ostatnim dniu wpłynęła jedna kandydatura 

Pana Andrzeja Feliksa Ziółkowskiego, dlatego uruchomiliśmy tą procedurę. Ale podkreślę, też, że 

dosłownie dzień po terminie, znalazła się jeszcze inna kandydatura, oczywiście skonsultowałem to z 

Panem Mecenasem, że niestety termin upłynął i nie możemy przyjąć. Myślę, że Sąd da nam kolejny 

termin pewnie na uzupełnienie i wtedy będziemy uzupełniać. Tutaj jest proponowanych pięć osób 

do tego Zespołu, myślę, że to nie musi być pięć, Panie Mecenasie|? 

Prawnik Konrad Wypych: nie, nie musi być pięć. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: czyli to jest kompetencja Państwa, Radnych, myślę, że ze swojego 



grona zaproponujecie sensowny skład. 

Zgłoszono kandydatury do Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów 

powszechnych w kadencji 2016-2019: 

1. Pan Marek Balcerzak   

2. Pan Zbigniew Stanisław Osmałek  

3. Pani Ewa Michalska   

4. Pani Marzena Agnieszka Staniszewska 

5. Pani Jolanta Elżbieta Sulma 

Radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 235/XXXVII/2017 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 10c-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na 

ławników. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 236/XXXVII/2017 została przyjęta 11 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

(Radna Jolanta Sulma wyszła z sali posiedzenia) 

 

Do punktu 10d-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: zmiany uchwały Nr 197/XXXII/2017 Rady Gminy Gostynin z dnia 31 maja 2017r. w 

sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Warszawie na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu w 2017r. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: tak jak wspomniałem wprowadzając ten projekt uchwały do 

porządku obrad, porządkujemy tutaj kwotę pożyczki, Wysoka Rada podejmowała w dniu 31 maja 

2017r. uchwałę Nr 197/XXXII/2017, gdyż była tam kwota 800tys. zł, w wyniku postępowania 

przetargowego, ta kwota maleje do kwoty 480tys. zł. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 237/XXXVII/2017 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

(Radna Jolanta Sulma wróciła na salę posiedzenia) 

 

Do punktu 11-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: obniżenia średniej ceny skupu żyta, będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na 

rok podatkowy 2018. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Szanowni Państwo, proponujemy utrzymanie ceny żyta na 

poziomie roku 2017, dodam, że jest to jedna z niższych stawek podatku rolnego na terenie tutaj 

naszego powiatu gostynińskiego i nie tylko powiatu, jest to cena 43zł a sąsiednie gminy mają nawet 

49zł, 45zł, 46zł, z tego co kojarzę, także jest to jedna z niższych stawek podatku i utrzymywana 

czwarty rok z kolei, z rzędu na tym samym poziomie. Mając na uwadze trudny okres, trudny rok, w 

tym roku tez rolników dotknął po raz kolejny, bo były dwa lata suche, w tym roku, był to rok 

mokry, niekorzystny dla rolników, dlatego proponujemy utrzymanie stawki podatku rolnego na 

poziomie roku 2017. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 238/XXXVII/2017 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 12-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2018 obowiązujących na 

terenie Gminy Gostynin. 



Wójt Gminy Edmund Zieliński: Szanowni Państwo, wzorem poprzedniej uchwały, jeżeli chodzi o 

stawkę podatku rolnego, tak samo podatek od nieruchomości, proponujemy utrzymać na poziomie 

rok 2017, tylko dodam celem wyjaśnienia, że są ustalone maksymalne stawki w danych pozycjach, 

my je obniżamy i to znacząco obniżamy. Porównując się do sąsiednich gmin, jesteśmy też dosyć na 

niskiej pozycji, czyli ta ulga jest dosyć znaczna. I tak jeżeli chodzi o podatek od gruntu związany z 

prowadzeniem działalności gospodarczej maksymalna jest ogłoszona 0,91zł, my proponujemy 

0,79zł, w innych gminach jest to od 0,71zł do 0,91zł. Stawka podatku pod wodami 

powierzchniowymi, maksymalna 4,63zł i tutaj proponujemy utrzymanie tej maksymalnej stawki, 

różnie też jest w różnych gminach. Kolejne inne pozycje podatku tak samo są to znaczące 

obniżenia, jeszcze od budynków mieszkalnych dla przykładu dam, maksymalne ogłoszone to 

0,77zł, my proponujemy 0,70zł, w gminach jest to tez różnie od powiedzmy 0,50zł do 0,74zł, ale i 

wyżej. Podatek związany z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 

mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej maksymalna stawka 

jest 23,10zł, my proponujemy 17,82zł. W gminach jest też różnie, bo od 17,05zł do 21zł. 

Proponujemy utrzymanie na poziomie roku 2017. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 239/XXXVII/2017 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 13-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2018 rok oraz 

zwolnień od tego podatku. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: wzorem poprzednich uchwał, też oczywiście proponujemy 

utrzymanie podatku od środków transportowych na poziomie roku 2017. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 240/XXXVII/2017 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 14-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: określenia wzorów formularzy i deklaracji podatkowych obowiązujących na terenie 

Gminy Gostynin. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: wzory formularzy i deklaracji są podyktowane wprowadzeniem 

nowych zwolnień, żeby można umożliwić zaznaczenie odpowiedniej rubryki i podstawami 

zmieniającego się prawa, czyli podstawy prawne, jest to wymóg taki formalny. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 241/XXXVII/2017 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 15-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt 

informacji w sprawie: średniej ceny sprzedaży drewna dla celów wymiaru podatku leśnego. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: odnośnie podatku leśnego proponujemy właśnie nie obniżać ceny, 

którą ogłasza Główny Urząd Statystyczny, w związku z tym nie zachodzi potrzeba podjęcia 

uchwały, tylko Wysoka Rada przyjmie informację. Ta maksymalna stawka ogłoszona przez GUS 

będzie podstawa do obliczenia podatku leśnego. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt informacji. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Informacja została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 16-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: zatwierdzenia taryfy na zbiorowe zaopatrzenie w wodę.  

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Szanowni Państwo, w związku w wejściem nowych przepisów, to 

prawdopodobnie jest to ostatni rok, gdy Wysoka Rada zatwierdza taryfę, stawkę na zbiorowe 



zaopatrzenie w wodę. Od przyszłego roku prawdopodobnie, pewne w zasadzie, że to będzie 

zatwierdzała Spółka Polskie Wody. W jakim kierunku to pójdzie trudno powiedzieć. Także 

zatwierdzanie taryf od przyszłego roku będzie kompetencją Spółki Polskie Wody. 

Radny Marek Balcerzak: Szanowni Państwo, ja chciałem się tylko odnieść,  jest to wzrost ceny w 

stosunku do roku ubiegłego o około 4,5%. Dlaczego chce o tym powiedzieć, dlatego, że dochodzą 

do mnie już sygnały, że wodę wcale nie mamy tanią, takie są sygnały mieszkańców. Ja rozumiem, 

to, że my jako Rada, pomimo tego, że mamy takie uprawnienia, żeby tą cenę obniżyć, to mając 

świadomość, że różnice musielibyśmy i tak ponieść, czyli dopłacić tą różnicę i obciążyć 

jednocześnie, no mieszkańców w efekcie, dlatego nie proponuję takiego rozwiązania, natomiast 

chciałbym zapytać, co miało wpływ na taką podwyżkę, Pana Prezesa?  

Prezes ZK Paweł Czarnecki: przede wszystkim wpływ na podwyżkę miały obciążenia.., gmina 

zaczęła obciążać Zakład, kosztami umieszczenia urządzeń wodociągowych w pasie drogowym. I to 

we wszystkich drogach. I tu generalnie, bo to o 0,10zł brutto poszło, jest około 6-7 zł są te koszty, 

które  w tej chwili zostały przerzucone na Zakład i ja musiałem to uwzględnić. I słuchajcie, poszło 

w górę o 0,10zł, w 2016r. i 2017r. nie zmienialiśmy ceny wody. Tu nawet jak Pan wyliczył te 4,5%.. 

Radny Marek Balcerzak: w 2016r. była podwyżka w stosunku do roku 2015. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: no to wychodzi tam 1,5%, to w granicach inflacji, za ten okres co nie 

ruszaliśmy ceny wody. Niestety ceny energii rosną, ceny, jeśli chodzi o płace ludzi też trzeba, gdzieś 

czytałem, że 7,4% w tym roku poszły wynagrodzenia ludzi w górę. Niestety, też nie mogę na 

głodowych pensjach ludzi trzymać, bo trzeba coś im dać. No te 0,10zł to nie jest dużo, a jeżeli 

chodzi o tą wysoką cenę jaką mamy wody, to ja bym się z tym nie zgodził. Bo tak jak my mieliśmy 

teraz 2,98zł, miasto miało 3,24zl, wiele lat było taniej. Natomiast miasto teraz będzie miało cenę 

3,50zł brutto, Szczawin Kościelny miał o 0,12zl od nas mniej, miał 2,86zł, jaka będzie miał nie 

wiem. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: w tym roku podnosi do 3,00zł 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: Pacyna 3,27zł miała, Gąbin 3,33zł, Łąck 3,13zł, Sanniki wyjątkowo 

mają, jak dobrze odczytałem 2,20zł, sprawdzałem to, ale aż mi się nie chciało wierzyć. Sanniki 

mają bardzo niską cenę. Natomiast nie jesteśmy.., jak podejmowaliście uchwały w innych opłatach, 

gdzieś tam pośrodku.  

Radna Ewa Michalska: my jako Rada podejmowaliśmy również inwestycje, które były podjęte w 

bieżącym roku, jest to ponad 300tys. zł, które wydaliśmy jako gmina na wodociągi i te wodociąg 

przekazujemy Spółce, ZK, więc tu też uważam, że też powinien Pan Prezes wziąć to pod uwagę, 

również to, będziemy za chwilkę procedować następną uchwałę dotyczącą ścieków, gdzie gmina 

dofinansowuje tam, gdzie są oczyszczalnie ścieki i mój głos będzie tutaj przeciwny, dlatego, że  

powinniśmy po prostu w jakiś sposób również pozostałe grupy, pozostałych mieszkańców.. My na 

inwestycje kanalizacyjne w ostatnim czasie, które prowadzimy, to są duże inwestycje i oprócz tego, 

że inwestujemy, wydajemy duże pieniądze na te inwestycje, to jeszcze dotujemy odprowadzanie 

tych ścieków, gdzie za chwilkę będziemy procedować, dlatego mój glos i w jednej i drugiej będzie 

przeciwny.  

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 242/XXXVII/2017 została przyjęta 10 głosami za, 1 przeciw i 1 wstrzymujący się i 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 17-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: zatwierdzenia taryfy na zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: jeżeli chodzi o taryfę na zbiorowe odprowadzanie ścieków 

proponujemy utrzymanie taryfy na poziomie roku 2017 z dopłata z budżetu gminy w wysokości 

1,79zł brutto, a odpłatność dla mieszkańca jest to 6,36zł. 

Radny Marek Balcerzak: jeżeli też mogę się odnieść, to tutaj akurat ta cena jest utrzymywana, 

natomiast dla mnie jest, już też wcześniej o tym mówiłem, niepokojącym jest jeden fakt, że pomimo 

tego, że cena jest utrzymywana, w związku z tym, że zwiększa się ilość ścieków przyjmowanych od 



odbiorców, znowuż zaczyna rosnąć kwota, którą dofinansowujemy. W roku 2016 było to 76tys. zł, 

planowane, nie wiem, jakie było wykonanie, na 2014 około 60tys. zł, a tu mamy około 84tys. zł, to i 

tak jest to kwota niższa, bo były takie lata, gdzie mieliśmy chyba 130tys. zł planowane. Natomiast, 

no tutaj cały czas tez domagał bym się, żeby po prostu w przyszłości ta kwota stanowiła pełną 

kwotę odpłatności, żebyśmy skończyli z dofinansowaniem, tym bardziej, że tutaj korzysta, z tego 

tylko część mieszkańców, natomiast pozostali mieszkańcy, cały czas to zauważałem, musza 

wywozić ścieki, gdzie ten koszt jest nieporównywalnie większy, dochodzi nawet do 15m3. 

Radny Zygmunt Kieplin: nawet i 35zł, może i 40zł. 

Radny Marek Balcerzak: 40zl to chyba nie? 

Radny Zygmunt Kieplin: no Pan Piotrowski wywoził 2m3 i 100zł zapłacił. To go wyszło po 50zł za 

m3. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: proszę Państwa, jeśli chodzi o cenę ścieków, była kilka lat temu była 

wyższa i my utrzymujemy ją w tej chwili na tym poziomie, ale w 2015r. i w 2016r. żeśmy 

zmniejszyli z 9,46zł za m3, na 8,15zł za m3. Także już jakiś tam ruch zrobiliśmy, no niestety są 

wysokie koszty i nie jestem w stanie ich obniżyć. Ale mówię, ta cena jest w stosunku do, tak jak 

wodę mamy na jakimś tam średnim poziomie, faktycznie cena ścieków jest odstająca od cen w 

regionie, gdzie pojawiają się w tej chwili też ceny w przedziale ponad 6-7zł, ale 8zł nie ma takiej 

ceny. Ale nie potrafię tych kosztów zmniejszyć w tej chwili mimo różnego szukania przyczyn i 

powodów. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: oczywiście z tej inwestycji, którą realizujemy w tym roku, wzrost 

m3 ścieków nastąpi dopiero w przyszły roku, bo dopiero po oddaniu do użytku sieci głównej, będzie 

można dopiero realizować przyłącza. Także być może dopiero od przyszłego rojku tych ścieków 

troszeczkę przybędzie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 243/XXXVII/2017 została przyjęta 8 głosami za 2 przeciw i 2 wstrzymujące się i 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 18-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę Nr 154/XXVII/2016 Rady Gminy Gostynin z dnia 19 grudnia 2016 roku w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: obydwie te uchwały w sprawie WPF i uchwała zmieniająca budżet 

Gminy Gostynin na rok 2017, są uchwałami porządkującymi zadania inwestycyjne, w wyniku 

rozstrzygnięć przetargowych pom prostu obniżamy kwoty do tych kwot, które zostały ustalone w 

postępowaniu przetargowym. Obydwie te uchwały są porządkującymi uchwałami. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 244/XXXVII/2017 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 19-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2017 rok. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 245/XXXVII/2017 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 20-go. 

Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji. 

 

Komisja Zdrowia Pomocy Społecznej Oświaty Kultury i Spraw Mieszkaniowych:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Budżetu i Finansów:  
wniosków nie wypracowała. 



 

Komisja Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i Ochrony Przeciwpożarowej:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rewizyjna: wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa Leśnictwa i Ochrony Środowiska:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Do punktu 21-go. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: Pan Radny Węglewski pytał o pismo w sprawie wspólnej realizacji 

drogi Sokołów – Jastrzębia, to tak jak Pani Eliza powiedziała, w tym tygodniu do pismo do 

Starostwa zostanie wysłane. 

Pan Radny Nowacki, parking przy szkole, on tam wielokrotnie był równany. 

Radny Mirosław Nowacki: ale tam są straszne dziury. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: tak potwierdzam, bo ja tam tez wczoraj byłem.  

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: pani Radna Sulma, droga w Halinowie, chodzi o ewentualne 

wykorzystanie tego gruzu. A jakiego rodzaju ten gruz jest? 

Radna Jolanta Sulma: budowlany, betonowy. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: ja myślę, że jest taka możliwość,  ale chciałbym go zobaczyć jak on 

wygląda. 

Radna Jolanta Sulma: mieszkaniec sam zakupił gruz na swój koszt.  

Z-ca proszę? 

Radna Jolanta Sulma: mieszkaniec sam zakupił ten gruz.   

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: to z kilku miejsc? 

Radna Jolanta Sulma: tak z kilku miejsc. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: oczywiście telefonicznie się umówimy. Pan Radny Wasiński, sprawa 

drogi na Polesiu, równanie, mówię, sukcesywnie Zakład działa, dzisiaj jest na Jastrzębi. 

Radny Stanisław Wasiński: Panie Wójcie, ale tam chodzi o gruz, bo tam się nie da tego zrobić bez 

gruzu. Tam częściowo będzie teraz podratowane, ale na dalszą część nie można wejść, bo nie ma 

czym uzupełnić. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: nadają opady śniegu ja się obawiam o grunt. 

Radny Stanisław Wasiński: ale jakby była tam możliwość.  

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: Pani Radna Staniszewska, droga w Gorzewie, ten temat był poruszany 

wczoraj na komisji, fakt jest faktem, że położone to było bardzo źle. Po interwencji naszej, byliśmy 

praktycznie tego samego dnia z Wójtem, kiedy PRD kładło to. 

Radna Marzena Staniszewska: ja też byłam. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: Wójt rozmawiał z Prezesem, padła wtedy deklaracja, że w takim 

stanie rzeczy tego nie pozostawią, bodajże wczoraj podjęto jakieś tam działania wycinając to 

newralgiczne miejsce, wypełniono masą. Ja w rozmowie z tym kierownikiem brygady, usłyszałem, 

że do wiosny wstrzymają się z jakimiś tam pracami, natomiast wiosną przyszłego roku mają 

położyć nową warstwę. To, że PRD zdecydowało się na takie roboty, to jest sprawa wykonawcy, on 

ma pełną świadomość, że w takim przypadku i takie są zapisy, w wyniku wszystkich tych 

modernizacji dróg, udziela pięcioletniej gwarancji. Więc jeżeli coś będzie się działo, to będzie 

zobligowany, żeby w tym temacie coś zrobić. 

 Radna Marzena Staniszewska: no dobrze, ja uważam, że to co w tej chwili Pan Wice Wójt 

powiedział, tak owszem, tylko obiecano mi, że na wiosnę położą, bo według analizy.., na razie 

poczekajmy, czy rzeczywiście to zatwierdzą, że wiosną to zrobią, bo będzie odbiór, na pewno Urząd 

Gminy będzie odbierał.. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: na pewno w takim stanie rzeczy.., będzie warunkowo z zapisami.. 

Radna Marzena Staniszewska: dlatego tutaj jakieś zapewnienie musi być. 



Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: no nie pozostawimy tego tematu, bo ja sam przyznaję, że wygląda to 

tragicznie. I to jest fakt. 

Radna Marzena Staniszewska: to nie jest położenie asfaltu, bo to jest jakby stary asfalt, jakby miał z 

10 lat.  

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: on wygląda jakby był po prostu remontowany, po iluś latach 

użytkowania, a praktycznie jest to świeża inwestycja. 

Radna Marzena Staniszewska: no świeża inwestycja. Ja myślę, Panie Wice Wójcie, że mam takie 

zapewnienie i Rada oczywiście słyszy zapewnienia tutaj Urzędu, bo jeżeli rzeczywiście firma tak 

jak obiecała, że nie zaleje tego dodatkowego dywanika, czyli tej drugiej warstwy, no to myślę, że 

tutaj nie dopuścimy ogólnie, ja myślę, też w imieniu Rady, oczywiście tez kieruje tutaj wszystko w 

kierunku Rady, bo będzie wtedy kierowane na Komisję Rewizyjną. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: ja tylko dopowiem, że podobna sytuacja była na Osadzie, tutaj Pan 

Radny Wasiński może to potwierdzić, też żeśmy zorganizowali spotkanie, w którym Pan Radny 

uczestniczył z udziałem kierownictwa PRD, zostały poczynione pewne ustalenia, że tez tej drogi w 

takim stanie rzeczy, nie pozostanie pozostawiona w taki sposób. 

Radny Stanisław Wasiński: po prostu oni tam częściowo uzupełnili.. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: też było takie działanie doraźne. 

Radny Stanisław Wasiński: ale czekamy właśnie co się zadzieje dalej.  

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: i takie deklaracje ze strony Zarządu padły. 

Radny Stanisław Wasiński: Panie Wójcie, bo ja jeszcze nie pytałem, odnośnie jeszcze tutaj czekamy 

ten drugi etap, to Polesie, to będzie robione w tym roku jeszcze, czy nie? 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: tak, oby nam tylko warunki pogodowe pozwoliły. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: tylko jest pytanie.., 

Radny Stanisław Wasiński: bo Pani Sołtys tutaj pyta i ja po prostu chcę, żeby Pani Sołtys usłyszała 

na sesji. 

Radna Marzena Staniszewska: ja jeszcze tylko zapytam, co z poboczami w takim bądź razie? 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: będą robione w najbliższych dniach, tak jak ja wczoraj byłem też 

osobiście na tej drodze, kierownik budowy mówił, że jeszcze postarają się w tym tygodniu d końca, 

a jeśli nie to z początkiem przyszłego tygodnia, czyli poniedziałek, najpóźniej. 

Radna Marzena Staniszewska: ja też jeszcze tutaj liczę na zapewnienie, tak jak tutaj PRD w tej 

chwili zrewanżowało się tutaj u Pana Radnego, ja tez po prostu bym chciała być zaproszona na 

takie spotkanie i też to słyszała, żebym mieszkańcom mogła przekazać. 

Radna Ewa Michalska: jeśli mogłabym, proszę Państwa, bo tych uwag jest jednak sporo, każdy 

Radny zgłasza i wcześniej zgłaszał i w poprzednich latach, może by wziąć to pod uwagę, czy z 

Dyrekcją PRD usiąść i porozmawiać, że my naprawdę nie jesteśmy zadowoleni. To jest świadectwo 

dla dużej firmy, która jakieś robi poza swoją miejscowością, w której ma samą Dyrekcje i firmę, 

robi wiele innych i może na przyszłość brać to pod uwagę przy przetargu, że nie tylko samą ceną, 

ale również tym, jakie mieliśmy doświadczenia w latach poprzednich. No, bo jeżeli tutaj robimy 

drogę i już tą drogę musimy na drugi dzień poprawiać, to proszę Państwa, świadczy to również o 

całym Urzędzie, o nas jako Radzie, że przyzwalamy na takie procedery, no i odbiór mieszkańców 

teraz jaki, tak? Bo to są niemałe pieniądze, które my przeznaczamy na te inwestycje, tutaj mogę 

powiedzieć, że jest to naszym priorytetem, bo te drogi są takie jakie są, mamy wiele tych dróg, ale 

już jak robimy, to na przyszłość może naprawdę trzeba usiąść, przecież to nie jest wizytówka dla 

PRD, to, że będzie na wiosnę, tak w jakimś rejonie dodatkowo. U mnie też został.., w moim terenie 

też były poprawki robione. No proszę Państwa to jest takie śmieszne, no bądźmy też poważni i 

niech firma też będzie poważna. Jaka to jest wizytówka dla PRD? Nasze potem te protokoły z sesji, 

czytają ludzie na zewnątrz i też odnoszą się. Także myślę, że powinni tutaj Wójtowie usiąść z 

Dyrekcją i porozmawiać. Na przyszłość to jest też do oceny przy przetargu. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Szanowni Państwo, oczywiście nasze doświadczenia z PRD 

wcześniejszych lat, raczej zastrzeżeń było mało, były dobre. To wręcz inne firmy tam troszeczkę tą 

jakość ustępowały. To, że akurat w tym roku są te problemy, wynika to też z warunków 

pogodowych, atmosferycznych, jakie na drogach są, w wyniku tych  obfitych opadów 



długotrwałych. Te warunki są rzeczywiście bardzo trudne i to PRD bierze ryzyko na siebie. 

Chciałem tu też podkreślić, żeby też Państwo Sołtysi słyszeli, że to, że tam zostały jakieś poprawki, 

to nie myje finansujemy, to jest ryzyko firmy, jeszcze te drogi nie zostały nam zgłoszone do 

odbioru. Ostateczny efekt jaki firmie uda się osiągnąć będziemy oceniać przy procedurze 

odbiorowej. A kryterium, w sumie są dwa kryteria oceny z postępowania przetargowego, to jest 

cena i gwarancja i PRD udzieliło nam na wszystkie te odcinki dróg 60 miesięcznej gwarancji. PRD 

bierze na siebie ryzyko, przecież my nie odpuścimy, jeżeli z tymi drogami zacznie się coś dziać za 

pół roku, za rok, czy nawet za 3 lata, bo tak jak mówię, okres gwarancji wynosi 5 lat. 

 Radna Marzena Staniszewska: Panie Wójcie ja się też odniosę do tego, bo rzeczywiście, ale to też 

od strony Urzędu, te inwestycje mamy teraz następne, kolejne przyjęte w budżecie i też żebyśmy 

nie czekali.. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: dobrze, ale to już jest 

element przyszłoroczny, rozmawiajmy na razie.., o tych sprawach możemy porozmawiać, ale nie w 

interpelacjach. 

Radna Marzena Staniszewska: to ja jeszcze Panie Wice Wójcie, chciałam się dowiedzieć, czy tam 

rzeczywiście dowieziona będzie część wywrotki gruzu tam, gdzie autobus jeździ? Tam, gdzie 

zawraca jest problem. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: tak. 

Radny Jerzy Węglewski: Szanowni Państwo, ja jeszcze chciałem dwa pytania zadać właśnie 

dotyczące tej mojej interpelacji, dotyczącej tej drogi powiatowej. Pierwsza rzecz, która mnie 

interesuje, to chciałem zapytać, kto podejmował decyzje o wyborze tych pięciu dróg? Czy Pan 

jednoosobowo, czy Pan skonsultował z Radnymi tą sprawę, z którymi Radnymi? Bo ja o niczym nie 

wiem. Jeśli można uzyskać taka odpowiedź? Kto podjął decyzję, czy Pan jednoosobowo, czy z kimś 

Pan to konsultował i z kim? Wybór tych pięciu odcinków dróg powiatowych? 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: konsultacja z Powiatem, takie Powiat.. 

Radny Jerzy Węglewski: czyli Pan jednoosobowo podjął decyzję nie konsultując z Radą, które 

drogi powiatowe będą dofinansowane. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Powiat z kolei ze swojej strony zadeklarował, że jest w stanie te 

drogi, że przyjmuje jako priorytetowe. 

Radny Jerzy Węglewski: czyli z tego co ja wiem, to jest inaczej, bo Zarząd Powiatu wystąpił z 

pismem, żeby Pan wskazał drogi i te drogi były wskazane przez Pana, nie przez Zarząd. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: w wyniku rozmów bezpośrednich ze Starostą, Wice Starostą były 

wskazane te odcinki. 

Radny Jerzy Węglewski: to dlaczego Pan Starosta, gdy ja 27 byłem z pismem, z wnioskiem o drogę 

tą powiatową Sokołów-Osiny, rozmawiałem z Panem Wice Starostą Panem Janem Krzewickim i on 

powiedział, że wszystkie drogi, które gmina wskaże Powiat, ujmie w budżecie. Pytam się dlaczego, 

czy ta droga została ujęta i Pan Starosta pokazał mi to pismo odnośnie, które drogi Pan Wójt 

wskazał, o których ja nic nie wiedziałem i podejrzewam, że nikt z Radnych nie wiedział. I Pan 

mówi teraz, że to były dyskusje z Zarządem Powiatu. Mnie się wydaje jednak, że po rozmowie z 

Panem Starostą i tutaj z tej dyskusji, wynika, że to Pan zadecydował, sam jednoosobowo, bez 

konsultacji z Radą, z nikim tak? To już wiem. Teraz drugie pytanie, jest również takie, 27 

października, ja z Panem rozmawiałem w gabinecie o tej drodze, mówiłem Panu, że byłem z 

wnioskiem, prosiłem, żeby Pan jakby dosłał również tą drogę Sokołów-Osiny, że gmina jest w 

stanie dofinansować budowę tej drogi, Pan odpowiedział tak, natychmiast wyślemy to pismo. 

Dzisiaj pytam o tą drogę, minął miesiąc, dzisiaj mamy 29 listopada, minął miesiąc od tamtej 

rozmowy i Pan mówi, że dopiero trzy dni temu zlecił pracownikowi stworzenie tego pisma. Jak 

możemy o czymkolwiek rozmawiać i przyjmować Pana słowa za wiążące.  

Wójt Gminy Edmund Zieliński: prowadziłem rozmowy z Zarządem Powiatu w tym zakresie. To są 

ustalenia. 

Radny Jerzy Węglewski: tzn. myślę, że pismo można było wysłać natychmiastowo, a rozmowy 

mogły się wtedy toczyć, myślę, że pismo w niczym by nie przeszkadzało, w tych rozmowach. 

Powinno to być pierwszym wstępem do rozmów. Tym bardziej, że jest wniosek, który ja do Rady 



Powiatu, do Zarządu Powiatu do Starosty składam o ta drogę od 7 lat co roku, ten sam wniosek z 

prośbą. Otrzymuje różne odpowiedzi od Starosty, oczywiste są, że jest brak środków finansowych, 

to jest jedna podstawa. W tym roku otrzymałem odpowiedź, że droga ta, ta o która ja wnioskuję 

Sokołów-Osiny, na odcinku również Sokołów-Jastrzębia w pierwszej kolejności, nie została ujęta w 

budżecie Powiatu, ponieważ gmina nie zgłosiła takiej drogi, jako potrzebną do przebudowy. Proszę 

mi powiedzieć, kto ma rację i kto mnie oszukuje i mieszkańców? Potrafi Pan odpowiedzieć? 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: tak jak już wspomniałem, ja każdą drogę konsultuję z Zarządem 

Powiatu, czy są w stanie umieścić? Bo nasza deklaracja ewentualna, już wiele takich dotacji, które 

na Powiat ustanowiliśmy potem zostały wycofane z uwagi na to, że w budżecie powiatu takie środki 

nie zostały przewidziane. Więc dlatego chciałem podejść do tego realnie. A sprawa oceny tych 

pięciu dróg, będzie za dwa tygodnie sesja budżetowa można wtedy jeszcze rozmawiać. Ja uznałem 

te drogi za zasadne i celowe po konsultacjach z Zarządem Powiatu, że oni są też w stanie je 

umieścić. Natomiast jeżeli chodzi o drogę do Jastrzębi, powiatową, też rozmawiałem z Wice 

Starostą i ze Starostą, warunkują umieszczenie tej drogi w przyszłości w budżecie w 2018 roku po 

uzyskaniu dofinansowania na drogę powiatową, jeśli chodzi tu o Ziejkową i jej plan i kontynuacja. 

Radny Jerzy Węglewski: jeśli można, Panie Wójcie, ja skseruje to pismo i Panu dostarczę dzisiaj to 

pismo od Starosty i niech Pan sobie przeczyta to pismo, co Pan Starosta mi odpowiedział, jakie były 

przyczyny nieumieszczenia tej drogi w budżecie. Nie wiem, czy jeszcze mam komuś, czy jeszcze 

ktoś sobie życzy? Ja to po prostu skseruje i przekaże Państwu Sołtysom, którzy są zainteresowani, 

jest tu Pani, niech sobie ocenią sami, kto mówi prawdę Panie Wójcie. Pan Starosta, Pan Wice 

Starosta powiedział jasno, droga nie zostanie umieszczona w budżecie, ponieważ gmina nie 

wyraziła zgody o dofinansowaniu tej drogi. Pan nie umieścił tej drogi w tym wykazie, który przesłał 

Pan do Powiatu 20, nie było żadnych konsultacji, to była Pana jednoosobowa decyzja, którą Pan 

przyznał, że Pan to zrobił, bez konsultacji z Radą. To Rada powinna w gruncie rzeczy decydować, 

które drogi będą dofinansowane, nie Pan jednoosobowo. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Rada zdecyduje na sesji budżetowej. 

Radny Jerzy Węglewski: ja rozumiem, tylko jeżeli Pan już podjął decyzję i te decyzje skutkują tym, 

że Powiat nie ujął tej drogi w budżecie, w propozycjach do budżetu, czyli nie ma rozmowy o tej 

drodze. I to jest Pana wina, Panie Wójcie. 

 

Do punktu 22-go. 

Przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji.  

Protokół z obrad XXXVI Sesji Rady Gminy został przyjęty 12 głosami za.  

 

Do punktu 23-go. 

Sprawy różne i wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo ja na 

początek w sprawach różnych zajmę głos. Te pisma, które tutaj mamy były przedmiotem na 

poszczególnych komisjach. Są dwa pisma mieszkańców wsi Leśniewice Małe o naprawę drogi. 

Pisma stanowią załączniki do protokołu. Było to wszystko na komisjach.   

Kolejne pismo to Wicestarosty Gostynińskiego, które stanowi załącznik do protokołu.  

Kolejne pismo OSP w Sierakówku, które również stanowi załącznik do protokołu. 

Radna Ewa Michalska: jeśli mogę, proszę Państwa, tutaj mówiliśmy o drogach powiatowych. To 

Powiat, my składamy jako mieszkańcy, jako Sołtysi, czy Radni wnioski do Powiatu i to Powiat na 

samym początku powinien rozpatrzeć to, w jakim stanie są te drogi i domagać się jak gdyby tutaj, 

że gmina na siebie bierze, że nie zgłasza itd. Ja sama czekałam 10 lat i to naprawdę jest ciężka 

batalia przejścia, tak? Mówi się teraz o dużym programie tych dróg lokalnych, może tu będzie 

jakieś wsparcie, bo naprawdę jest ciężko i to przerzuca się jak gdyby na nas, jako gminę. No my i 

tak przez ten okres czasu, też wspomagamy, bo to jest dla mieszkańców. I to nie jest naszą winą 

Sołtysów i Radnego, że akurat główniejsze drogi, to są drogi powiatowe. I jest trudno o naprawę, 

trudno o pobocza, które są w opłakanym stanie. I naprawdę sama mam przykład, 10 lat, proszę 

Państwa, więc to nie jest łatwe i na pewno tutaj sama gmina też nie będzie wszystkich tych dróg 



remontowała. To powinien Powita też jak gdyby wiedzieć, że my kierujemy do Powiatu i Powiat 

powinien tu decydować. A tak to, to jest takie przerzucanie. To jest moja taka dygresja. 

Radny Marek Balcerzak: chciałbym się odnieść do tej drogi właśnie, o której mówił Pan 

Węglewski. Jest to droga jak najbardziej wskazana, żeby ją wykonać, tylko trzeba mieć tą 

świadomość, że jest to odcinek 3km drogi do wybudowania. Droga ta, ja pomimo tego, że zajmuję 

się drogami troszeczkę w Powiecie, wspomagam Zarząd Dróg Powiatowych, to mówię swoje 

zdanie, nie jestem upoważniony, żeby wyrażać zdania Powiatu. Ta droga, po analizie mojej, jest jak 

najbardziej wskazana, aby wstąpić o dofinansowanie. Moim zdaniem, ta droga otrzymałaby bardzo 

dużą ilość punktów i można byłoby wykonać ją jak gdyby w jednym zadaniu. I to byłoby jak 

najbardziej wskazane. Tym bardziej, że Powiat pozyskuje środki. W roku ubiegłym pozyskał środki 

z PROW-u, w roku przyszłym mamy taką nadzieję, że pozyskać się nam uda z dwóch i to nie małe 

środki, bo w ubiegłym roku to był 1mln. zł, w przyszłym roku, jesteśmy już w tzw. „Schetynówce” i 

w tym programie budowy dróg lokalnych. Wniosek nasz został oceniony, dzisiaj jest to wstępna 

lista rankingowa, na 15 miejscu, na 37 złożonych wniosków, jest to bardzo wysoko. Środków 

wystarczyć powinno, wg mojego obliczenia na 20 pierwszych zadań, czyli dzisiaj uważamy, no ja 

tak uważam, na 99%, że ta droga będzie, jak gdyby dofinansowana, jest to droga w gminie 

Szczawin, ale również złożyliśmy wniosek na drogę o długości też około 3km, nawet 3,5km, to jest 

droga, częściowo przebiegająca przez miasto Gostynin, częściowo przez gminę. Jest to droga w 

stronę Kazimierzowa, przedłużenie ulicy Ziejkowej, że koszt tej drogi jest około 3mln. zł i 

dofinansowanie będzie w połowie, dlatego ja bym, jeżeli już o tej drodze mówimy, bo to jest droga, 

która rzeczywiście z charakteru i lokalizacji i połączenia drogi krajowej, drogi wojewódzkiej, bo tak 

ją opisywaliśmy, ma ogromną szansę. Dlatego należałoby podjąć rozmowę, bo ta kwota 

prawdopodobnie by nie znalazła się w budżecie Powiatu na rok 2018, ale należałoby podjąć 

rozmowy, żeby wykonać projekt w roku 2018, tak, żeby można było ubiegać się o dofinansowanie. 

Bo to dofinansowanie, jeżeli chodzi o „Schetynówkę”, to termin jest do 15 września każdego roku, 

czyli musiałby być projekt zrobiony, bo warunkiem w ogóle ubiegania się jest posiadanie 

dokumentacji i pozwolenia na budowę lub skutecznego zgłoszenia budowy. Mamy też nadzieję, że 

będzie drugi nabór wniosków z PROW-u i myślę, że pod tym kontem, Panie Wójcie, należałoby iść, 

żeby po prostu przygotował Powiat tą drogę do wniosku na lata 2019 i późniejsze i wykonał ją w 

całym zakresie, bo robienie jej, powiedzmy, po 500m uważam, że też nie jest zasadne, akurat tej 

drogi. 

Radny Jerzy Węglewski: ma Pan racje, Panie Marku, ta droga jest bardzo ważna, ponieważ ta droga 

łączy drogę krajową „60-tkę” z drogą wojewódzką 581. Od tej drogi odchodzą drogi główne do 

Niedrzewia, przez wiadukt przez autostradę, tam mnóstwo pojazdów jeździ, bo tam jest też przejazd 

przez autostradę, oraz drugi wiadukt jest na Jukowie, między Jastrzębią, a Jukowem, i tam również 

mnóstwo pojazdów jeździ od tej powiatowej drogi, żeby przejechać autostradę w kierunku Łaniąt, 

ewentualnie Niedrzew, przez tamten przejazd. Łączy ta droga właśnie tak jak powiedziałem drogę 

krajową i wojewódzką. Druga sprawa, tą drogą, teraz już dwie wsie, ale jeszcze w pierwszej 

kadencji Marianów Sierakowski, to był okręg wyborczy i mieszkańcy dojeżdżali na wybory. Osiny i 

Jastrzębia są to dwie miejscowości, które w jakimś sensie się również rozwijają, miesza   tam sporo 

mieszkańców i oni dojeżdżają do szkoły w Sokołowie, do kościoła, do pracy, wszyscy i ta droga, 

moim zdaniem, jest jedną z najważniejszych w Powiecie gostynińskim, a jeśli chodzi o gminę, to 

jest jedną najważniejszą, bym powiedział w tej chwili, bo jest to droga, która łączy dwa konkretne 

węzły komunikacyjne i co powiedziałem, jeszcze autostradę przez dwa wiadukty. Łączy nas z 

sąsiednim powiatem i województwem. I tak jak Pan powiedział, że ta droga powinna być już 

dawno, jakiś projekt zrobiony w Powiecie, zgadzam się z Panem, tylko się pytam, dlaczego nie jest 

zrobiony? Bo ja z tym pismem jeździłem do Państwa Sołtysów, żeby mi to pismo podpisywali. 

Chodziłem co roku do Pana Starosty, w poprzedniej kadencji, był inny, w tej kadencji chodzę co 

roku rozmawiam i dalej mówimy tylko.., i teraz jeszcze w tym roku się dowiaduję od Pana Jana 

Krzewickiego Wice Starosty, który mi powiedział, że droga byłaby ujęta, gdyby Pan Wójt ją zgłosił, 

jako potrzebną i byłoby dofinansowanie, to czegoś nie rozumiem Panie Marku, gdzie jest ta prawda, 

i dalej pytam, gdzie jest prawda? I kto ma racje, bo ja też uważam, gdyby był projekt zrobiony, taki 



porządny, to w tym roku, albo w przyszłym ta droga byłaby porządnie zrobiona z dużym 

dofinansowaniem, bo jest okazja na to. Ale Powiat nie chce tego zrobić. A tym bardziej jak Pan 

Wójt mówi, który mieszka w Sokołowie, tą drogą jeździł przez wiele lat, bo gospodarzył w 

gospodarstwie w Sokołowie i oprawiał ziemię na Jastrzębi i tą drogą jeździł, może codziennie przez 

całe lato i wie jaka ta droga była i jaka jest. Był Pan również Radnym powiatowym i też Pan nic nie 

dbał wtedy o tą drogę i nie myślał, żeby coś w powiecie się zadziało, żeby był jakiś projekt 

zrobiony. Tyle lat Panie Wójcie? Ja też Pani Radna, chodzę 10 lat za tą drogą, tyle lat, 12 w 

Jastrzębi w tamtych stronach jestem, mieszkam fizycznie, pochodzę z gminy Szczawin, także znam 

również inne realia, inne możliwości i sposoby budowy i zarządzania innymi gminami bardzo 

dobrze. I dziwię się, że takie podejście Pana Wójta do mieszkańców, do Pana „współziomków”, 

powie tak brzydko, którzy mieszkają w Sokołowie, również w tamtym kierunku jeżdżą i dla 

mieszkańców Jastrzębi i Osin, którzy jeżdżą w drugą stronę do szkoły. Dzieci po tym błocie jeżdżą, 

pani mówiła, tak było zrobione skrzyżowanie, w Solcu było skrzyżowanie, gdzie było asfaltowe 

drogi i Powiat zrobił nową nawierzchnie asfaltową wraz z chodnikiem, a tam w błocie po kolana 

często dzieciaki chodzą do szkoły lub mieszkańcy jeżdżą zakopując się prawie w błocie. Takie są 

fakty Panie Wójcie i Pan o tym wie. I tym bardziej mnie dziwi, że Pan nie zgłosił tej drogi. 

Radny Zygmunt Kieplin: jeśli chodzi o drogę Gostynin-Lipinki, o ta drogę jest walka już 20 lat i to 

jest połączenie 4 wsi z miastem po prostu, bo jest pół drogi jechać przez Lucień, a jechać tutaj. I ja 

już mam pismo z Powiatu, która w 2014r. ta droga miała być już zakończona i połączona z 

Lipiankami.   

Radny Marek Kołodziejski: może ja dwa słowa, nie na temat dróg, a na temat tego samochodu 

ciężkiego, ja przedwczoraj na komisji tę sprawę poruszyłem, większość Radnych to prawie, że się 

przychyliła do tego i mnie się wydaje, że większość Radnych przekonać, tak jakby Przewodniczący 

zorganizował spotkanie Prezesa Straży w Sierakówku, a jednocześnie Komendanta Gminnego i 

niech by przekonał wszystkich Radnych, myślę, ze jest to zasadne. Wójt myślę, że też się nie 

sprzeciwi i te środki należałoby zabezpieczyć. Takie moje zdanie. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: ja w imieniu własnym i Burmistrza Pana Pawła Kalinowskiego i 

Dyrektora GCK Pani Pauliny Toruniewskiej, chciałbym wszystkich Państwa Radnych, Urzędników, 

Pracowników Urzędu, Sołtysów, Mieszkańców gminy Gostynin zaprosić na uroczystość z okazji 

Świąt Bożego Narodzenia pt. „Kolęda łączy pokolenia”, 16 grudnia o godzinie 13.00, szczegóły, 

może poproszę Panią Dyrektor, żeby przytoczyła.  

Dyrektor GCK Paulina Toruniewska: Szanowni Państwo, na początku miesiąca listopada, Pan 

Burmistrz wystąpił do mnie, z propozycja zorganizowania wspólnych obchodów Świąt Bożego 

Narodzenia, na Zamku w Gostyninie, w Sali Kolumnowej Zamku Gostynińskiego. Po konsultacji z 

Panem Wójtem zdecydowaliśmy spróbować zorganizować ta uroczystość w troszkę innej formule, 

ze względu na to, że gmina nasza ma kształt powiedzmy obwarzankowy, a miasto jest w centrum, 

organizowany też będzie konkurs na ciasto bożonarodzeniowe i potrawę, żeby ułatwić 

gospodyniom dowiezienie tych potraw, by każdy, z każdego rejonu gminy miał mniej więcej taką 

samą drogę do pokonania, zdecydowaliśmy, że spróbujemy. Jeśli chodzi o program, jest myślę, 

bardzo bogaty, tej uroczystości, zaczynamy o godzinie 15.30 Koncertem Chóru Gminnego VOX 

CORDIS, zaraz później wystąpienie Wójta miny Gostynin i Burmistrza Miasta Gostynina, z 

życzeniami bożonarodzeniowymi, następnie Jasełka w wykonaniu uczniów Szkoły Podstawowej w 

Solcu, po Jasełkach dzielenie się opłatkiem i wystąpienie księdza dziekana Ryszarda 

Kruszewskiego, następnie Koncert Scholii z Parafii pw. Świętego Marcina w Gostyninie, zaraz po 

tym koncercie rozstrzygnięcie konkursu kulinarnego „Na Wigilijnym stole”, po nim Koncert 

Gminnej Orkiestry Dętej FOXODEON, a na koniec koncert Zbigniewa Chojnackiego, jest to 

artysta, muzyk z Gostynina, który gra na akordeonie, wystąpi z aranżacjami własnymi kolęd 

bożonarodzeniowych. A na sam koniec uroczystość zakończy wspólna Wigilia, degustacja potraw i 

ciast przygotowanych przez gospodynie za równo z Gminy Gostynin, jak i Miasta Gostynina. W 

między czasie będzie Święty Mikołaj rozdawał dzieciom cukierki, będzie kącik fotograficzny ze 

Świętym Mikołajem, każdy będzie mógł sobie wykonać zdjęcie. Ponadto poczta Świętego 

Mikołaja, dzieci będą mogły namalować lub napisać list do Świętego Mikołaja i wręczyć mu 



osobiście. Będzie również fabryka zabawek Świętego Mikołaja, dzieci będą mogły wykonywać 

różny format plastyczny ozdoby choinkowej i wieszać je na choinkach rozmieszczonych w Zamku 

Gostynińskim. Natomiast na antresoli będzie się odbywało czytanie bajek, wierszy o tematyce 

Bożonarodzeniowej. Myślę, że jest to nowa forma, ale ciekawa, bardzo bogaty program, a co jest 

też bardzo ważne, może nie powinno się tez o tym mówić, ale tutaj sporo podmiotów łączy się 

organizując tą uroczystość, a tym samym koszty również są podzielone. Nie wszystko jest 

scedowane na GCK w Białem, ale również Miasto Gostynin ponosi koszty i Miejskie Centrum 

Kultury w Gostyninie. Bardzo serdecznie zapraszamy.  

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: dziękuję bardzo za 

przedstawiony program, myślę, jest bardzo interesujący, że każdy znajdzie czas, żeby sobie coś 

miłego w tym dniu tam odnaleźć dla siebie. 

Sołtys sołectwa Marianka – Górki Pierwsze Jerzy Sztopel: Panie Wójcie, Pan Radny Piotrowski 

rozmawialiśmy o tym wjeździe, nie było jeszcze ustalone, bo tam wycena, czy coś, Pan Wójt 

obiecał, że do końca listopada będzie to zrobione, listopad mija i nie jest to zrobione. Przywieźli 

wtedy jak wykonywali asfalt, posypali trochę tego czerwonego, to wynosi się wszystko na asfalt 

drogi wojewódzkiej, dziury od nowa powstały. A druga sprawa to te pobocza, 26 listopada był 

zrobiony dywanik, do tej pory nie. Jeden Pan jeździ tym dużym ciągnikiem z wielkim agregatem i 

obrywa się to pobocze już, ten asfalt. Tyle czasu pobocze niezrobione? I trzecią sprawę o tablicach 

zgłaszałem, tablica nie jest umyta i nie jest powieszona. A już będzie trzecia sesja jak to zgłaszam. 

Sołtys sołectwa Helenów Antoni Żebrowski: jeszcze ja chciałem zgłosić tutaj też taką potrzebę 

przerównanie dróg, wiadomo, że jest taka pogoda jaka jest, jak nie da rady już przerównać tych 

dróg, to chociaż dla mnie tam ze dwie wywrotki tego tłucznia, i łopatą żeby zasypać te dziury, bo 

autobus chodzi, wybijają się te dziury coraz większe. Nie ma w tej chwili bodajże, tutaj Prezes 

pytałem, nie mają już tego tłucznia, jakby dało radę jeszcze zakupić parę ton tego tłucznia. Myślę, 

że potrzeby są nie tylko u mnie, ale ich więcej jest. Jak jest nie możliwe tak, to chociaż żeby 

łopatami zasypać przed zimą, żeby jakoś poratować ta drogę, widomo, że jest taka pogoda jaka jest. 

Radny marek Balcerzak: Panie Wójcie, ja w interpelacjach nie mówiłem, ale jeżeli już mowa o tych 

drogach nowo wybudowanych, dlatego, że wcześniej rozmawiałem z Panem Wice Wójtem i 

rozmawiałem z Jarkiem już, proszę zwrócić uwagę na drogę w Nieckach. 

Wójt gminy Edmund Zieliński: to już jest zgłoszone. 

Radna Marzena Staniszewska: będąc właśnie przy tym, ja chciałam właśnie, że będziemy.., tak na 

koniec, powiem tutaj na sesji, że wszystkie te drogi, nie analizujmy, że tylko PRD, że ich jest tylko 

wina, bo w tej kwestii to i Urzędu Gminy, ponieważ tej drogi, inwestycje drogowe są 

przygotowywane zbyt późno. My przyjmujemy budżet naprawdę wcześnie, już można byłoby się 

rozejrzeć w terenie, które drogi będą robione i naprawdę zwrócić uwagę, gdzie jest taka naprawdę 

potrzeba. Ja teraz też właśnie analizuję, bo mam informację też od Sołtysa, tu tej jest dylemat 

Gorzewo – Janowo? Myślę, że tam w przyszłości, nie wiem, czy w tym roku, czy w następnym, ale 

myślę, ze trzeba przygotować też tą drogę, tam jest przepust niedrożny, także że ta woda z tej drogi 

jest nieusuwana. Nagromadziło się tam ogromne zbiorowisko wody po jednej stronie i po drugiej, 

zalewa ludzi. Urząd Gminy Tez, to jest już od jakiegoś czasu już tam monitorowana ta droga od 

strony tu Lucienia przede wszystkim. I nikt na to nie zwróci uwagi, żeby do mieszkańca dotrzeć, 

czy ewentualnie te rowy, bo to odświeżanie tych rowów to mamy w całym terenie, tak? Tam ludzie 

pozakopywali, pozasypywali, a jest jak jest w tej chwili wygląda. Ja jeszcze raz uprzedzam, żeby 

tutaj Panie Wójcie, to ten gruz nawozimy, nawozimy a to nic nie daje, tam jest przede wszystkim 

przepust do wymiany i myślę, że z tym Panem Tyszkiewiczem będzie problem się tam ugadać, ale 

to ja już zwracam, żeby to Urząd tez miał na uwadze.  

Radny Jerzy Węglewski: Szanowni państwo, jeszcze jedno takie pytanie, już w sprawach różnych 

na koniec, odnośnie kanalizacji, bo termin był do końca listopada, widzę, że to nie będzie 

wykonane, czy jest przedłużony termin wykonanie? Co dalej będzie z tym? Czy zdążą przed zimą? 

I jeszcze jak przy kanalizacji jestem się odniosę ogólnie do tych robót, inwestycji, że moim 

zdaniem, to są zbyt późno ogłaszane przetargi, dlatego tak wszystko to wychodzi. Jeżeli przetargi są 

ogłaszane jesienią, a wykonawca wiadomo, że jeden w tydzień nie zrobi iluś odcinków dróg, tak 



samo jest z kanalizacją. Jeżeli by wszedł wykonawca w lipcu, to już byłoby to dawno skończone, 

dlaczego są właśnie tak przetargi ogłaszane? Że wszystkie roboty są robione wtedy, kiedy już 

przychodzi zima. Mieliśmy mały przykład, bo to tylko od nas zależało, gruz w Jastrzębi, który był 

skruszony również w lutym, gdzie dwa lata leżał, było ciepło można było skruszyć, Pan zlecił to w 

lutym i maszyna, która kruszyła, topiła się w błocie i koparka, ale jakoś dali radę, nie wszystek 

został kamień skruszony, później rozwiezienie tego, również ZK dwa tygodnie temu część rozwiózł, 

resztę mówi nie może, bo już się topimy. Dlaczego to jest tak zarządzane, przecież można było to 

zrobić we wrześniu, w październiku, ja o to prosiłem. I był ZK ze sprzętem, bo robił wtedy naprawę 

drogi po wykonaniu wodociągu i wtedy prosiłem rozwieźć ten gruz, wtedy były warunki 

odpowiednie. Nie wiem, dlaczego, później, później, przyjechali wtedy, kiedy jest błoto. Pan Prezes 

wczoraj mi zarzucił na komisji, że to moja wina, że sprzęt się psuje w tym błocie. Ja mówię jaka 

moja wina, skoro Pana kierują.. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: podtrzymuje to. 

Radny Jerzy Węglewski: podtrzymuje Pan to?  

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Szanowni Państwo, jeśli chodzi o kanalizację w Sokołowie, to plac 

budowy został przekazany w lipcu. Wczoraj, ze tak powiem było na dość ostrej krawędzi spotkanie 

z głównym wykonawcą. Dzisiaj ma przedstawić nam konkretny terminarz, harmonogram, 

zaangażuje kolejne brygady, chociaż deklarował to już dużo wcześniej. Po prostu 

najprawdopodobniej spotkają wykonawcę kary. A proces przygotowawczy, jeśli chodzi o drogi, to 

nie jest to, że Rada dzisiaj uchwaliła i wskazała drogi, ze to już od razu następnego dnia ogłaszamy 

przetarg. Przygotowanie inwestycji drogowych to jest dosyć długi proces, to jest pierwsze 

pozyskanie map do celów wykonawczych, na które się czeka nawet do trzech miesięcy, potem 

geodetę, który wytycza tą drogę, ponieważ chcemy uniknąć takich sytuacji, że położymy gdzieś 

asfalt, a potem właściciel nieruchomości sąsiedniej wskazuje, że droga jest na jego terenie, wiec 

dlatego jak gdyby jesteśmy bardzo ostrożni, dlatego jest ten proces przygotowawczy dosyć długi. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: Panie Wójcie jedno ma 

Pan racje, ja się z Panem zgadzam, ale druga rzecz to trochę struktura budżetu też na to wpływa, bo 

tutaj w pewnym sensie, w tym roku tak się złożyło, że troszeczkę oszczędzaliście, ja nie mówię, że 

to jest źle, ale trochę spotkała nas kara związana z pogodą. I teraz jest w tym budżecie dość duży 

deficyt zaplanowany i proszę nie czekać tylko przystępować do realizacji mając pieniądze i 

realizując deficyt, bo tak to się znowu spotkamy na jesieni, a należy tu zakładać, przecież wiadomo, 

że jest rok wyborczy, każdy z samorządów będzie chciał się jakoś tam wykazać. Jedna to jest 

oczywiście kwestia techniczna map itd., ale Pan zaproponował, ja to przyjmuje, że budżet 

przyjmiemy około 15 grudnia, i wtedy można już tak naprawdę zaczynać pracować, tak, czyli mapy 

i te inne rzeczy powiedzmy, 3-4 miesiące to jest max, czyli w kwietniu powinien być Pan w miarę 

przygotowany do rozstrzygnięć przetargowych.  

Wójt Gminy Edmund Zieliński: mamy też, to co ja już wcześniej wspominałem, lepiej byłoby 

gdybyśmy na przestrzeni tych kolejnych lat kadencji realizowali w danym roku kadencji 5-6 dróg 

dłuższych, niż jak mamy w tym roku 23 odcinki. I te 23 odcinki wymagają pełniej tej procedury 

przygotowawczej.   

Radna Marzena Staniszewska: ale to się tak nie da Panie Wójcie. 

Radny Marek Balcerzak: da się tak zrobić, tym bardziej, że tylko trzeba mieć dobrą wolę, już nie 

mówię o wieloletnim planie na 8-10 lat, to przynajmniej przyjąć na kadencje, bo w miarę w 

kadencji można w ten sposób zrobić. Pan Radny tu kiwa głową, zgadzam się, w poprzedniej 

kadencji, ja sam wnosiłem o zrobienie planu, nie udało się. Był zrobiony plan, tamta ekipa, która 

wtedy „rządziła”, realizowała zadanie nie zgodnie ze swoim przyjętym planem. Dlaczego o tym 

mówię.. 

Radny Jerzy Węglewski: nie było żadnego planu przyjętego, Panie Marku. 

Radny Marek Balcerzak: był przyjęty plan, proszę uchwały przejrzeć. Dobrze nie kłóćmy się teraz, 

dlaczego o tym mówię, byłem Radnym dużo wcześniej niż Pan Węglewski, był okres, że 

przyjęliśmy plan na 4 lata, był też Pan Wójt, Pan Edmund też był wtedy Radnym, udało się przyjąć 

plan wieloletni, który był planem na 4 lata, udało się ten plan dokończyć przez 8 lat, ale był 



dokończony. Dlatego ja też, to co Pan Wójt powiedział, marzeniem byłoby moim, żeby taki plan w 

przyszłości powstał. To co powiedział Pan Przewodniczący, my mamy, ja też mam tą świadomość, 

że nie jest łatwo Wójtowi i Pracownikom realizować. W roku bieżącym, rzeczywiście my.., środki 

dopiero się uwolniły w czerwcu, czy nawet w lipcu, żeśmy zmieniali budżet. W tym roku mamy 

budżet już przyjęty na cały rok, natomiast mam też tą świadomość, że to jest około 30 odcinków 

dróg. Przygotowanie tych 30, no pochłonie jakiś czas, dlatego też mam tylko taką prośbę, no, bo 

sam efekt później, spada później na Wójta i my jako Radni i mieszkańcy mają pretensje, że Urząd 

coś zawalił. Dlatego przychylam się do tej prośby, żeby nie czekać, tylko jak budżet wejdzie już w 

realizację, czyli od 1, czy ewentualnie od 2 stycznia, żeby już zlecić wykonanie map, ewentualnie 

wszystkich potrzebnych rzeczy, żeby w wakacje można było ruszyć z tymi drogami. Natomiast na 

przyszłość jestem za tym jak najbardziej, żeby ten plan powstał i żeby go realizować. My wtedy, 

żeśmy realizowali długie odcinki, rzeczywiście nie po 200-300m, tylko to były dużo dłuższe 

odcinki, po 1km i da się to zrobić, bo tak było robione. 

Radny Zygmunt Kieplin: i po 2km też były robione. 

Radny Jerzy Węglewski: odniosę się Panie Marku, plany są robione, plan budżetu to jest również 

plan, co roku robimy plan budżet. Plan ten budżet jest później przez cały rok na każdej praktycznie 

sesji zmieniany. Inwestycje zaplanowane przez trzy lata duże są niewykonywane, kanalizacja w 

Sokołowie, przez cztery lata była co roku była po 1mln. zł dopiero jest teraz wykonana. Takie jest 

planowanie i takie jest wykonywanie, realia. Druga ważna sprawa, ile lat planujemy budowę gminy 

Urzędu Gminy budynku? Przekłada się dalej, dalej, plany są zmieniane. Po co planować? Plan to 

pewnie Pan mówi o tym co robiliśmy w tamtej kadencji, ile było zaangażowania Państwa Sołtysów, 

ile nadziei, ile wniosków, pism i co z tego zostało? Dzielicie w tej kadencji drogi tak jak chcecie. 

Powiem w tamtej kadencji Rębów miał zrobioną drogę za ponad 400tys. zł, na przyszły rok w 

budżecie znowu jest zaplanowane 300tys. zł na drogę w Rębowie. Takie jest planowanie, nie ma 

planowania, tylko kto jest, że tak powiem brzydko, jak to mówią politycy „przy korycie”, ten sobie 

dzieli.  

Radny Marek Balcerzak: jeszcze tylko jedno powiem, z tego planu przyjętego, już dokładnie nie 

pamiętam, w 2004r., czy którymś roku, została wykonana droga w Sokołowie. Nie odcinek 200-

300m, odcinek prawie 2km. Dzięki temu, że był plan, Radni się potrafili porozumieć i takie odcinki 

były wykonywane. W Sokołowie, u Pana Radnego był wykonany odcinek o długości prawie 2km. 

To była jak gdyby realizacja tego planu.  

Radny Jerzy Węglewski: w Sokołowie, 2km? 

Radny Marek Balcerzak: Sokołów-Zaborów. 

Radny Jerzy Węglewski: gdzie się kończy Sokołów, a gdzie się zaczyna Zaborów? 

Radny Marek Balcerzak: Sokołów kończy się dużo za rzeczką, jeżeli już o tym mówimy, to 80% tej 

drogi było na terenie Sokołowa. Jeżeli mówimy o granicach administracyjnych Sokołowa, no bo 

budynki się kończą wcześniej.  

Radny Jerzy Węglewski: Panie Marku, jeśli można Panie Przewodniczący, bo Pan Marek do tej 

drogi tak wraca, na każdej sesji wypomina coś tak, że było robione.. 

Radny marek Balcerzak: ja tylko fakty stwierdzam. 

Radny Jerzy Węglewski: mieszkańcy pamiętają również dobrze pamiętają, był projekt drogi, droga 

była robiona i w pierwszej kolejności decyzją Rady Gminy, ja podejrzewam, że za Pana tutaj, bo 

Pan kiedyś to powiedział, że na Pana życzenie, najpierw było zrobione od Zaborowa, gdzie w 

odczuciu mieszkańców Sokołowa, powinno być zrobione od drogi wojewódzkiej do cmentarza, bo 

to był odcinek ważniejszy, żeby mieszkańcy mieli, a tamten drugi odcinek był zrobiony po 3, czy 4 

latach przed wyborami. 

Radny Marek Balcerzak: a czy Pan Radny ma taką świadomość, że gdyby była zrobiona od 

Sokołowa do cmentarza, to ta droga by nigdy nie powstałą dalej?  

Radny Jerzy Węglewski: a dlaczego? 

Radny Marek Balcerzak: właśnie dlatego. 

Radny Jerzy Węglewski: dlatego, skoro był plan to byłaby zrobiona. To jeżeli powstałby najpierw 

kawałek tam, to tamten nie byłby zrobiony. To jest właśnie takie planowanie, bo Pan mówi, że był 



plan na całą drogę i takie było planowanie w Starostwie, a teraz Pan sam sobie zaprzecza, bo by ta 

droga nie była zrobiona.  

Radny marek Balcerzak: jak był pierwszy odcinek robiony, to projektu nie było jeszcze.   

Sołtys sołectwa Sierakówek – Kleniew Bogumiła Baraniak: ja Panie Wójcie bardzo serdecznie 

dziękuję za drogę do Pani Staniszewskiej, że tak szybko ta interwencja wyszła. Ale chciałam się 

jeszcze przypomnieć o tą drogę do Pana Hejnera. 

 

Do punktu 24-go. 

Zakończenie obrad Sesji. Zakończono o godz. 11.10 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski podziękował Radnym, Wójtowi 

Gminy, Z-cy Wójta Gminy, Sekretarzowi Gminy, Prezesowi ZK, Prawnikowi, Kierownikom 

Urzędu Gminy, Sołtysom i wszystkim obecnym za uczestnictwo w obradach XXXVII Sesji Rady 

Gminy i zamknął je. 
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